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Hierbij zend ik u de antwoorden op de vragen gesteld door de leden Gesthuizen en 

Irrgang (beide SP) over het niet betalen van invoerrechten op internetaankopen, 

ingezonden op 16 juli 2008 onder nummer 2070825330. 

 

1 

Wat is uw reactie op het bericht dat in 90 procent van de aankopen in de VS via internet 

door Nederlanders geen invoerrechten en/of btw worden geheven? Wat zijn de officiële 

percentages voor controles door de douane?
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Antwoord 

Ik heb kennisgenomen van de uitkomsten zoals genoemd in het artikel in de Telegraaf. 

De invoer van dergelijke zendingen gebeurt hoofdzakelijk via de kanalen van de officiële 

postbedrijven danwel via andere koeriersbedrijven. Deze bedrijven zijn verantwoordelijk 

voor het bij de douane aangeven van de pakketten. De aangiften worden gedaan in de 

commerciële, zakelijke sfeer. De douane ziet deze aangiften dus niet anders dan andere 

aangiften in de commerciële sfeer, zoals de goederen die bijvoorbeeld in containers 

aankomen in de haven van Rotterdam. De aangiften worden behandeld volgens dezelfde 

toezichtsystematiek; de douane doet hierbij haar controles volgens een risicogerichte 

controleaanpak. Op basis van vooraf bepaalde selectiecriteria worden bepaalde zendingen 

voor nadere controle geselecteerd. Daarbij is een onderscheid te maken naar fiscale en 

niet-fiscale (drugs, wapens, namaak, CITES-goederen enz.) aspecten.  

Door de betreffende bedrijven worden jaarlijks ongeveer 55 mln brieven en pakjes van 

buiten de EU Nederland binnengebracht. Deze hoeveelheid bestaat uit brieven en 
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drukwerken, briefpakketjes en grotere pakketten. Voor het overgrote deel gaat het hierbij 

om echte brievenzendingen, zendingen onder vrijstellingsgrenzen en andere zendingen 

die voor de douane niet relevant zijn. Binnen deze stromen bevinden zich ook de 

internetaankopen uit landen buiten de EU. Deze internetaankopen zijn als zodanig niet 

herkenbaar. Uiteindelijk is ongeveer 10% van de totale hoeveelheid heffingtechnisch 

relevant.  

 

Het is wel van belang of de aangegeven waarde van de zendingen onder de € 22 ligt. 

Deze € 22 is de vrijstellingsgrens voor het zonder betaling van rechten ontvangen van een 

commerciële zending (dus ook internetaankopen) van buiten de EU. Voor 

(geschenk)zendingen van particulier aan particulier geldt een vrijstellingsgrens van € 45. 

 In dit proces is het bijzonder dat door de betreffende bedrijven zelf op basis van de door 

de verzender opgegeven waarde al een uitsortering wordt gemaakt of zendingen boven of 

onder deze vrijstellingsgrenzen vallen. De zendingen die onder de vrijstellingsgrenzen 

vallen, zijn daarbij  douanetechnisch direct vrij, zonder het verder doen van een aangifte. 

Steekproefsgewijs worden deze zendingen, gecontroleerd, ook op de opgegeven waarde. 

Bij onregelmatigheden worden de rechten dan nagevorderd. Voor de overige goederen, 

die boven de vrijstellingsgrenzen vallen, wordt door de bedrijven douaneaangifte gedaan. 

Op deze aangiften wordt door de douane geautomatiseerd risicoselectie gedaan en worden 

de heffingen voldaan.    

 

In deze stroom zijn door de douane in 2007 ongeveer 165.000 controles verricht. Daarvan 

zijn ongeveer 100.000 scancontroles en 65.000 fysieke opnames van de goederen 

geweest. Op deze gecontroleerde zendingen is uiteindelijk voor € 90.000 gecorrigeerd aan 

bij invoer verschuldigde heffingen. 
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Kunt u uiteenzetten of het Nederlandse bedrijfsleven schade ondervindt van deze gang 

van zaken? 

 

Antwoord 

Hoewel niet gebleken is dat in veel gevallen onjuiste aangifte is gedaan (al wordt op de 

website van het genoemde bedrijf wel gesuggereerd dat men het niet te nauw hoeft te 

nemen met de verplichtingen) zou in bepaalde sectoren, waar op grote schaal sprake is 

van internetaankopen, schade voor het Nederlandse bedrijfsleven kunnen ontstaan. 

Daarvan zijn nog geen aanwijzingen. 

 

Globaal gesproken is het post- en koeriersverkeer van een dusdanig beperkte omvang in 

vergelijking tot de totale invoer dat de gevolgen voor de economie als geheel te 

verwaarlozen zijn. 
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Acht u het wenselijk dat er meer wordt gecontroleerd? Zo ja, waarom wel? Zo neen, 

waarom niet?  

 

Antwoord 

Als er sprake is van structurele misstanden in bepaalde sectoren, is het van belang hierop 

extra controle-inspanning te plegen. Ik heb geen aanwijzingen dat op grote schaal 

moedwillig te lage douanewaarden voor ingevoerde goederen worden aangegeven.  

In nauw overleg tussen de bedrijven die de goederen bij de douane aangeven en de 

douane worden automatiseringssystemen geïntroduceerd danwel verbeterd waardoor 

selectiemogelijkheden bij het aangifte doen worden verfijnd. Dit biedt mogelijkheden 

voor meer gerichte controles. Daarbij is het een afweging of de inspanning die moet 

worden gedaan en kosten die moeten worden gemaakt voor controle en navordering 

opwegen tegen de inkomsten die daar voor de overheid tegenover staan. 
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Kunt u een schatting geven van de inkomsten die de fiscus hierdoor misloopt? 

 

Antwoord 

Neen. 
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Wat is uw mening over een mogelijke verhoging van het invoerrechtenvrije bedrag? 

 

Antwoord 

De vastgelegde maximumwaarde van 22 ECU(Euro) is sinds 1991 niet verhoogd, terwijl 

de douanerechten aanzienlijk verlaagd of zelfs afgeschaft zijn. Het was dan ook voor 

Nederland passend de maximumwaarde voor kleine zendingen met een te verwaarlozen 

waarde te verhogen. Hierbij is tevens overwogen dat goederen die met vrijstelling van 

douanerechten worden ingevoerd, gelet op de beperkingen met betrekking tot de 

ingevoerde hoeveelheden of waarden, geen grote schade voor bedrijven in de 

Gemeenschap veroorzaken. 

 

Ik merk hierbij op dat met Verordening (EG) nr. 274/2008 van de (Europese) Raad van 

17 maart 2008 een verhoging is aangenomen van aan particulieren gerichte zendingen tot 

€ 150, die per 1 december aanstaande een feit is. 
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Zal de invoering van horizontaal toezicht ertoe kunnen leiden dat kwaadwillende 

consumenten via gecertificeerde pakketbedrijven zullen importeren om zo controle door 

de douane te ontwijken? 
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Antwoord 

Nee, horizontaal toezicht legt de eigen verantwoordelijkheid bij het bedrijfsleven via een 

handhavingmethodiek die gericht is op het bereiken van een veilige en fiscaal integere 

buitengrensoverschrijdende goederenstroom, door een systeem van toezicht in te richten 

dat ziet op de beheerssystematiek van relevante goederenstromen, financiële stromen en 

informatiestromen van een bedrijf of een keten van bedrijven. Daarbij waarborgen 

bedrijven en de douane gezamenlijk de werking van dit systeem van efficiënt en effectief 

toezicht. 

 

In de relatie tussen de betreffende bedrijven en de douane zal het zo zijn dat afwijkingen 

in aangiften zakelijk en juist aan de douane worden gemeld. Het zijn van een 

gecertificeerd bedrijf zal dus inhouden dat door een betreffend bedrijf juist scherper op 

het aangeven wordt gelet. De douane kan haar controle-inspanningen in dit kader dan ook 

verleggen naar niet-gecertificeerde goederenstromen. 

 

 

 

 

 

 

 

(w.g.) drs. F. Heemskerk   (w.g.) mr. drs. J.C. de Jager 

Staatssecretaris van Economische Zaken  Staatssecretaris van Financiën 

 

 

 

 

 

 

 


